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Program Priorytetowy Ciepłe Mieszkanie

Począwszy od dnia 
7 października 2024 r. 

w Centrum Informacji Tu-
rystycznej w Złocieńcu 
przy ul. Stary Rynek 6 roz-
poczęły się dyżury konsul-
tacyjne oraz nabór wnio-
sków w Programie Ciepłe 
Mieszanie.

Od poniedziałku do 
środy w godzinach 11:00 
- 15:00, czwartki w godz. 
11:00 - 16:00 oraz w piątki 
w godz. 11:00 - 14:00 cze-
ka na Państwa pytania 

i uwagi Pani Katarzyna Oliwko, 
telefonicznie - 94 71 28 880 lub mailowo: 
um.cieplemieszkanie@zlocieniec.pl

„Ciepłe Mieszkanie” to program, 
który w naszym województwie reali-
zowany jest przez WFOŚiGW w Szcze-
cinie we współpracy z Ministerstwem 
Klimatu i Środowiska oraz Narodo-
wym Funduszem Ochrony Środowi-
ska i Gospodarki Wodnej.

Cel
Poprawa jakości powietrza oraz 

zmniejszenie emisji pyłów oraz gazów 
cieplarnianych poprzez wymianę źró-
deł ciepła i poprawę efektywności 
energetycznej w lokalach mieszkal-
nych znajdujących się w budynkach 
mieszkalnych wielorodzinnych.

Dla kogo?
Dla gmin, które następnie będą 

ogłaszać nabór na swoim terenie 
dla osób fi zycznych, posiadających 
tytuł prawny do lokalu mieszkalnego 
znajdującego się w budynku miesz-
kalnym wielorodzinnym wynikający z: 
prawa własności lub ograniczonego 
prawa rzeczowego do lokalu miesz-
kalnego, z najmu lokalu mieszkalne-
go stanowiącego własność gminy 
wchodzącego w skład mieszkanio-

wego zasobu gminy (w rozumieniu 
ustawy z dnia 21 czerwca 2021 r. 
o ochronie praw lokatorów, miesz-
kaniowym zasobie gminy i o zmianie 
Kodeksu cywilnego), jeżeli nie wszyst-
kie lokale mieszkalne w tym budynku 
stanowią własność gminy oraz dla 
wspólnoty mieszkaniowej (w rozumie-
niu ustawy z dnia 24 czerwca 1994 r. 
o własności lokali) obejmującej od 
3 do 7 lokali mieszkalnych.

Na co?
Program „Ciepłe Mieszkanie” skie-

rowany jest:

dla osób fi zycznych:

• demontaż nieefektywnych źró-
deł ciepła na paliwa stałe (tzw. 
kopciuchów) oraz zakup i montaż 
źródła ciepła albo podłączenie 
lokalu mieszkalnego do efektyw-
nego źródła ciepła w budynku,

warunkowo:
• zakup i montaż wentylacji me-

chanicznej z odzyskiem ciepła,
• stolarka okienna i drzwiowa,
• dokumentacja projektowa;

dla wspólnot:

• demontaż wszystkich nieefektyw-
nych źródeł ciepła na paliwo sta-
łe w budynku oraz zakup i mon-
taż wspólnego źródła ciepła do 
celów ogrzewania lub ogrzewa-
nia i cwu,

• zakup i montaż nowej instalacji 
centralnego ogrzewania i/lub 
cwu,

• zakup i montaż wentylacji me-
chanicznej z odzyskiem ciepła,

• zakup i montaż ocieplenia prze-
gród budowlanych, okien, drzwi, 
drzwi/bram garażowych,

• zakup i montaż mikroinstalacji fo-
towoltaicznej,

• dokumentacja: audyt energe-
tyczny, dokumentacja projekto-
wa, ekspertyzy;

Ile?

dla osób fi zycznych: 

dla wspólnot:

Wnioski dostępne na stronie
www Gminy Złocieniec 

w zakładce Ciepłe Mieszkanie:
https://zlocieniec.pl/cieple-mieszkanie.html
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POZIOM DOFINANSOWANIA DLA CZĘŚCI 1) - 3)

POZIOM PODSTAWOWY POZIOM PODWYŻSZONY POZIOM NAJWYŻSZY

» których roczne dochody nie 
przekraczają 135 000 zł;

» których przeciętny miesięczny 
dochód na jednego członka jej 
gospodarstwa domowego nie 
przekracza kwoty 1 894 zł w go-
spodarstwie wieloosobowym, 
2 651 zł w gospodarstwie jedno-

osobowym;

» których przeciętny miesięczny 
dochód na jednego członka jej 
gospodarstwa domowego nie 
przekracza kwoty 1 090 zł w go-
spodarstwie wieloosobowym, 
1 526 zł w gospodarstwie jedno-
osobowym lub jest ustalone pra-
wo do zasiłku stałego, okresowe-
go, rodzinnego lub opiekuńczego;

INTENSYWNOŚĆ DOFINANSOWANIA DLA CZĘŚCI 1) - 3)

POZIOM PODSTAWOWY POZIOM PODWYŻSZONY POZIOM NAJWYŻSZY

» do 30% kosztów kwalifi kowanych, 
nie więcej niż 16 500 zł

na jeden lokal mieszkalny;

» do 60% kosztów kwalifi kowanych,
nie więcej niż 27 500 zł

na jeden lokal mieszkalny;

» do 90% kosztów kwalifi kowanych,
nie więcej niż 41 000 zł

na jeden lokal mieszkalny;

INTENSYWNOŚĆ DOFINANSOWANIA DLA CZĘŚCI 4)

Kompleksowa termomodernizacja 
z wymianą źródła ciepła 350 000 zł (60%)

Kompleksowa termomodernizacja z wymianą 
źródła ciepła oraz zakup i montaż mikroinstalacji 

fotowoltaicznej

360 000 zł (60%) 375 000 (60%) – dla zadania 
uwzględniającego pompy ciepła

Termomodernizacja bez wymiany źródeł ciepła 150 000 zł (60%)

Kolejna pomoc 
dla powodzian
Z inicjatywy Burmistrz Złocieńca 

Małgorzaty Głodek Rada Miej-
ska w Złocieńcu podjęła na wrze-
śniowej sesji uchwałę w sprawie 
udzielenia pomocy fi nansowej dla 
Gminy Stronie Śląskie z przeznacze-
niem na usuwanie skutków powodzi. 
W myśl przyjętej uchwały, Złocieniec 
przekaże 30.000 złotych.

W dniu 25 września 2024 r. 
w Urzędzie Miejskim w Zło-

cieńcu odbyło się spotkanie z przed-
stawicielami Grupy Poszukiwawczo 
Nurkowej WOPR Województwa Za-
chodniopomorskiego oraz złocie-
nieckiej Straży Miejskiej. 

Podczas spotkania Burmistrz Zło-
cieńca Małgorzata Głodek podzię-
kowała ratownikom oraz strażnikom 
miejskim za zabezpieczenie akwe-
nów wodnych na terenie gminy Zło-
cieniec. Spotkanie było także okazją 
do podsumowania tegorocznych 
działań oraz omówienia planów dal-
szego działania.

Podziękowania dla ratowników 
i strażników miejskich

Burmistrz Złocieńca przypo-
mina, że dnia 15.11.2024 r. 

upływa termin płatności IV raty po-
datku od nieruchomości, rolnego 
i leśnego za 2024 r.

[UM]

Termin na 
podatki
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Spotkanie z Ministrem. 
Budowo na tapecie

Burmistrz Złocieńca Małgo-
rzata Głodek wraz z Za-

stępcą Burmistrza Jackiem 
Szadzewiczem spotkała się 
z Wiceministrem Obrony Na-
rodowej Stanisławem Wziąt-
kiem oraz samorządowcami 
z regionu. Konsultacje odby-
ły się w Mirosławcu.

Podczas spotkania prze-
kazano Panu Ministrowi pi-
sma dotyczące m.in. drogi 
powiatowej ul. Czwartaków  
w Złocieńcu prowadzącej 
do osiedla Budów i złocie-
nieckiego garnizonu 2 Bry-
gady Zmechanizowanej Le-
gionów im. Marszałka Józefa 
Piłsudskiego, która z uwagi 
na fatalny stan techniczny 
wymaga pilnego podjęcia 
robót budowlanych. Wśród 
poruszanych tematów zna-

lazły się także zagadnienia 
związane z dalszą moderni-
zacją linii kolejowej nr 410,  
a także modernizacji dróg  
w regionie, jako elementów 
infrastruktury wojskowej.

W spotkaniu uczestniczyła 
także Wicemarszałek Wo-
jewództwa Zachodniopo-
morskiego Anna Bańkow-
ska, Starosta Drawski Jacek 
Kozłowski, Starosta Wałecki 
Bogdan Wankiewicz, Bur-
mistrz Mirosławca Piotr Paw-
lik, Wójt Wierzchowa Marek 
Mikulec, Burmistrz Kalisza Po-
morskiego Krzysztof Kurow-
ski z Zastępcą Radosławem 
Czapkiem, Burmistrz Drawna 
Wojciech Wiśniowski i Bur-
mistrz Choszczna Artur Ra-
czyński.

[UM]

Złocieniec dofinansuje nowy wóz  
dla Strażaków

Podczas ostatniej sesji Rady 
Miejskiej w Złocieńcu, na 

wniosek Burmistrz Małgorzaty 
Głodek, Radni zdecydowa-
li o przeznaczeniu 30 000 zł  
dofinansowania na nowe 
auto dla Komendy Powiato-
wej Państwowej Straży Pożar-
nej w Drawsku Pomorskim.

Prośbę o dofinasowanie w 
tej kwocie złożył Komendant 
PSP w Drawsku Pomorskim mł. 
Bryg. Krystian Kowal, w celu 
poprawy zabezpieczenia 
przeciwpożarowego tere-
nu Powiatu Drawskiego. Ma 
to być pojazd typu pick-up 
SLRR z agregatem gaśniczym 

wraz z wyposażeniem. Zakup 
ma pozwolić nie tylko na lep-
sze zabezpieczenie działań 
gaśniczych, ale także tych w 
zakresie ratownictwa wod-
nego, ponieważ auto będzie 
wyposażone w zaczep dla 
przyczepki łodziowej.

Całkowity koszt tego „cac-
ka” to około 300 000 złotych. 
PSP stara się także o zabez-
pieczenie pozostałych środ-
ków m.in. z innych samorzą-
dów i z PSP.

[UM]

Chcemy nocnej opieki lekarskiej
Burmistrz Złocieńca Mał-

gorzata Głodek wraz  
z Zastępcą Burmistrza Jac-
kiem Szadzewiczem spotka-
li się w środę (09.10.2024 r.)  
w Szczecinie z Dyrektorem 
Zachodniopomorskiego Od-
działu Wojewódzkiego Na-
rodowego Funduszu Zdrowia  
w Szczecinie Robertem Su-
tarczykiem.

Tematem spotkania była 
pilna potrzeba zgłaszana 
przez mieszkańców Gminy 
Złocieniec dotycząca od-
tworzenia punktu nocnej  
i świątecznej opieki zdrowot-
nej.

- Rozmowa z Panem Dyrekto-
rem była obiecująca, choć 
nie przyniosła ostatecznego 
rozstrzygnięcia - podsumowu-
je wizytę Burmistrz Małgorzata 
Głodek. - Chęć na utworze-
nie drugiego punktu w po-
wiecie musi wyrazić drawski 
szpital, bo punkt działał w ra-
mach tej jednostki. Potrzebne 
będą też nakłady finansowe. 
Dlatego planuję dalsze roz-
mowy ze wszystkimi zaintere-
sowanymi podmiotami.

Przypomnijmy, że Złocie-
niec stracił swój punkt 1 stycz-
nia 2023 r. Działał on przy 
Placu 650-lecia 1. Obecnie, 

najbliższym miejscem udziela-
nia świadczeń w tym zakresie 
jest Poradnia NiŚOZ w Szpitalu  
w Drawsku Pomorskim przy  
ul. B. Chrobrego 4.

Ponadto, w razie nagłego 
zachorowania lub nagłego 
pogorszenia stanu zdrowia 
pacjent może się zwrócić 
po pomoc do dowolnego 
punktu nocnej i świątecznej 
opieki zdrowotnej, np. tam, 
gdzie ma najbliżej, niezależ-
nie od tego, gdzie mieszka 
i do którego lekarza/pielę-
gniarki podstawowej opieki 
zdrowotnej (POZ) złożył swo-
ją deklarację.

Szanowni Mieszkańcy!
Gdy złote liście opadają z drzew, a chłodniejsze powietrze wypełnia nasze ulice, z przyjemnością witam Państwa  

na łamach kolejnego wydania naszej gminnej gazetki. Jesień to czas refleksji i podsumowań, dlatego chciałabym podzie-
lić się z Państwem kilkoma przemyśleniami, dotyczącymi zarówno działań, które już podjęliśmy, jak i planów na przyszłość.

Jednym z priorytetów, którymi kieruję się w pracy na rzecz naszej wspólnoty, jest współpraca, dialog i transparentność.  
Z tego powodu w ostatnich miesiącach odbyło się szereg spotkań z różnymi grupa-
mi: przedsiębiorcami, organizacjami pozarządowymi oraz Radnymi. Takie spotkania 
są dla mnie niezwykle cenne, ponieważ pozwalają lepiej poznać realne potrzeby  
i oczekiwania Mieszkańców naszej gminy.

Zdaję sobie sprawę, że najważniejsze decyzje dotyczące rozwoju naszej gminy po-
winny być podejmowane wspólnie z Państwem, dlatego Wasze opinie są dla mnie 
kluczowe. Dotyczy to m.in. zagospodarowania przestrzeni publicznych, takich jak 
deptak, rynek. Bardzo ważne są dla mnie Sołectwa. Pragnę, aby te miejsca były nie 
tylko estetyczne, ale przede wszystkim służyły lokalnej społeczności, odpowiadając 
na jej potrzeby.

Zachęcam Państwa do udziału w konsultacjach oraz wyrażania swoich opinii, któ-
re będą dla mnie cennym drogowskazem w dalszych działaniach. Razem możemy 
stworzyć przestrzeń, która będzie dumą naszej gminy i miejscem przyjaznym do życia.

Życzę Państwu ciepłej i spokojnej jesieni. Niech ten czas będzie dla nas wszystkich 
okresem rozwoju i pozytywnych zmian.

Z serdecznymi pozdrowieniami,
Małgorzata Głodek 
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Nowi mieszkańcy gminy.  
Sierpień dzielił po równo

W ubiegłym miesiącu powita-
liśmy na świecie sześcioro 

nowych mieszkańców Gminy Zło-
cieniec – trzech chłopców i trzy 
dziewczynki.

W mieście urodziły się dwie dziew-
czynki - Felicja i Nadia oraz dwóch 
chłopców – Dawid i Leon. Po równo 
było też na wsi. Nowym mieszkań-
cem Chlebowa został Aleksander,  
a Starego Worowa - Laura.

Maluszkom życzymy zdrowia, szczę-
ścia i wielu radosnych chwil spędzo-
nych razem z rodzicami!

[UM]

Na przełomie wrześ- 
nia i października od-

była się seria spotkań 
radnych Rady Miejskiej 
w Złocieńcu z Panią Bur-
mistrz Małgorzatą Gło-
dek. Omówione zostały 
kluczowe problemy zgła-
szane przez mieszkańców 
gminy oraz plany na przy-
szłość. 

Wspólne dyskusje do-
tyczyły bieżących spraw 
administracyjnych, w tym 
organizacji pracy i efek-
tywności działania instytu-
cji gminnych. Radni poru-

szyli szereg istotnych tematów, m.in. 
kwestie związane z gminnym zaso-
bem mieszkaniowym, potrzebami 

mieszkańców terenów wiejskich oraz 
sprawami społecznymi, takimi jak 
problemy osób starszych czy kwestie 
kultury.

Ważnymi punktami było również 
omówienie stanu dróg, miejsc par-
kingowych czy cmentarzy komunal-
nych. Skoncentrowano się także na 
potrzebach Osiedla Budowo, rozwo-
ju lokalnej turystyki, bezpieczeństwie 
oraz wykorzystaniu geotermii jako al-
ternatywnych źródeł energii.

Spotkania stanowiły platformę do 
wymiany myśli i idei, mających na 
celu poprawę jakości życia w gminie 
Złocieniec oraz zaspokojenie oczeki-
wań mieszkańców.

[UM]

Spotkania radnych Jak się pobierać, to tylko  
w Gminie Złocieniec! 

Ślub to jedna z najważniejszych uro-
czystości w życiu. Może być znacz-

nie piękniejsza, gdy odbywa się w cu-
downych, naturalnych krajobrazach. 
Gmina Złocieniec dysponuje takimi  
w nadmiarze, toteż młode pary przyby-
wają z tej okazji nawet ze Szczecina!

We wrześniu 2024 roku na terenie gmi-
ny odbyło się dwanaście uroczystości 
zawarcia związku małżeńskiego. Tylko 
cztery z nich odbyły się w siedzibie USC, 
zaś dwie w kościele. Pozostałe pary po-
stawiły na śluby w plenerze. Odbyły się 
one zarówno w samym Złocieńcu, jak 
i na terenach wiejskich - w Siecinie, czy 
Smołdzęcinie.

Nowożeńcy przyjechali z Kołobrzegu, 
Giżyna, Wałcza, Rzepowa, Dalewa, 
Dołgiego, Drawska Pomorskiego, zaś 
dwie pary ze Szczecina.

 
Z okazji zawartego ślubu składamy 

serdeczne gratulacje Adamowi i Do-
minice, Tomaszowi i Sandrze, Jaku-
bowi i Dorocie, Bartłomiejowi i Moni-
ce, Bronisławowi i Anicie, Bartoszowi   
i Dominice, Tymoteuszowi i Aleksan-
drze, Michałowi i Agacie, Adamowi  
i Patrycji, Andrzejowi i Beacie, Jakubo-
wi i Annie oraz Hubertowi i Sylwii! 

[UM]

Złote i Brylantowe Gody w Złocieńcu
W Urzędzie Stanu Cywilnego 

dnia 21 września 2024 r. go-
ścili Jubilaci, którzy obchodzili swo-
je Złote Gody: Państwo Krystyna  
i Tadeusz Pobłoccy, Państwo Bo-
żena i Ryszard Stanisławczyk, Pań-
stwo Marianna i Zdzisław Mazur oraz 
Brylantowe Gody - Państwo Janina 
i Kazimierz Piekarscy. Uroczystego 
wręczenia medali dokonała Bur-
mistrz Złocieńca Małgorzata Gło-
dek.

Zacni Jubilaci w obecności najbliż-
szych oraz Burmistrz Złocieńca Małgo-
rzaty Głodek, Przewodniczącej Rady 
Miejskiej w Złocieńcu Anety Kuszmar 
i Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego 
Anny Lachowskiej podziękowali sobie 
nawzajem za przeżyte wspólne lata 
i odnowili przyrzeczenie małżeńskie. 
Całości dopełniły gratulacje oraz to-
ast za zdrowie Szanownych Jubilatów, 
za dalsze ich życie w szczęściu i zado-
woleniu, w gronie kochającej rodziny  
i oddanych przyjaciół.

Złote i Brylantowe Gody to wyjąt-
kowe rocznice, które obchodzi się 
po 50 i 55 latach wspólnego pożycia 
małżeńskiego. To niezwykłe jubileusze, 
którymi może pochwalić się niewiele 
par małżeńskich.

Życzymy Szanownym Jubilatom 
trwania w pięknej miłości i jesteśmy 
pełni nadziei, że będziecie Państwo 
nadal służyć swym przykładem i do-
świadczeniem dla dobra przyszłych 
młodych pokoleń. Życzymy Państwu 
dużo zdrowia i radości na każdy nad-
chodzący dzień!

[UM]

Państwo
Krystyna i Tadeusz

Pobłoccy

Państwo
Bożena i Ryszard

Stanisławczyk

Państwo
Marianna i Zdzisław

Mazur

Państwo
Janina i Kazimierz

Piekarscy
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Z inicjatywy Burmistrz Zło-
cieńca Małgorzaty Gło-

dek dnia 19.09.2024 r. odbyło 
się spotkanie z przedstawi-
cielami organizacji pozarzą-
dowych działających na te-
renie gminy. Omawiano plan 
i zasady współpracy z orga-
nizacjami pozarządowymi  
w nadchodzącym roku.

Z zaproszenia skorzystali 
przedstawiciele UKS Traper, 
Złocienieckiego Uniwersytet 
Trzeciego Wieku im. Graży-
ny Michałowskiej-Jurskiej, 
Związku Żołnierzy WP Koło nr 
13 w Złocieńcu, Klubu Strze-
leckiego CEL Złocieniec, KS 
Akademii Piłkarskiej Złocie-
niec, Stowarzyszenia Green 
World, UKS Szkwał Złocie-
niec, Złocienieckiego Klubu 
Morsów, Klubu Walki Washi, 
Stowarzyszenia Miłośników 
Kresów Wschodnich, Klubu 
Karate Kyokushin, Polskiego 
Stowarzyszenia Diabetyków 
w Złocieńcu, MKS Olimp Zło-
cieniec, KS Ogniwo Złocie-
niec oraz Związku Emerytów, 
Rencistów i Inwalidów w Zło-
cieńcu. 

W trakcie dyskusji poruszo-
no bardzo wiele spraw, co 
wskazuje na duże zaanga-
żowanie społeczne miesz-
kańców. Rozmowy dotyczyły 
m.in. terminów ogłaszania 
konkursów ofert, wprowa-
dzenia postępowań w trybie 

pozakonkursowym, zwiększe-
nia przejrzystości kryteriów 
oceny wniosków, możliwo-
ści powołania rady sportu, 
rady seniorów czy gminnej 
rady pożytku publicznego 
jako organów doradczych 
burmistrza, kosztów wynaj-
mowania hali sportowej dla 
stowarzyszeń, konieczności 
doinwestowania obiektu 
strzelnicy miejskiej, zapewnie-
nia w budżecie gminy środ-
ków na promocję zdrowia 
w zakresie przeciwdziałania 
skutkom cukrzycy, a w szcze-
gólności dofinansowanie dla 
osób niemajętnych wizyt u le-
karzy specjalistów, organiza-
cji imprez dla ludzi starszych  
i samotnych celem ich ak-
tywizacji społecznej i kultu-
ralnej, czy uwzględnienia  
w priorytetach gminnego 
programu współpracy za-
dań związanych z ekologią. 

Poruszono także zaistnia-
łe sprawy bieżące związane  

z utrudnieniami dla osób 
starszych, jak brak ławek 
pod wiatą na parkingu przy  
ul. 3 Pułku Piechoty, czy ko-
nieczność ograniczenia 
prędkości na ul. Dworcowej, 
a także możliwość przejęcia 
przez gminę budynku dwor-
ca kolejowego w Złocieńcu. 
Pani Burmistrz zapowiedziała 
też wprowadzenie instytucji 
Patronatu Burmistrza Złocień-
ca, który wiązałby się między 
innymi z dofinansowaniem 
znaczących wydarzeń dla 
miasta i lokalnych stowa-
rzyszeń. Ponadto poruszyła 
kwestie koordynowania ter-
minów różnego rodzaju wy-
darzeń odbywających się 
na terenie gminy. Zapowie-
dziany został również cykl 
spotkań  konsultacyjnych  
z klubami sportowymi oraz 
organizacjami zrzeszającymi 
seniorów.

[UM]

Warto rozmawiać z trzecim sektorem

Deptak do dyskusji
W piątek 6 września 2024 

r. w złocienieckim Ra-
tuszu odbyło się spotkanie  
z architektami w sprawie no-
wej aranżacji deptaka przy 
ul. Marszałka J. Piłsudskiego. 

W odpowiedzi na liczne 
uwagi mieszkańców, Gmina 
Złocieniec zleciła niedaw-
no opracowanie koncep-
cji aranżacji zielenią i małą 
architekturą deptaka przy 
ul. Marszałka Józefa Piłsud-
skiego w Złocieńcu. Pod-
czas piątkowego spotkania 
omówiono wstępny projekt 
wykonany przez specjali-
stów. Odbyła się także wizyta  
w terenie.

- Docelowo nasz deptak po-
winien przyciągać turystów, 
tak jak „Monciak” w Sopocie 
i być motorem dla skupione-

go w okolicy biznesu - pod-
kreśla Burmistrz Złocieńca 
Małgorzata Głodek.

W trakcie spotkania oma-
wiano także możliwości zdo-

Po zorganizowanym z ini-
cjatywy Burmistrz Zło-

cieńca Małgorzaty Głodek 
spotkaniu z mieszkańcami 
na terenie biogazowni w Zło-
cieńcu, Polska Grupa Bioga-
zowa wystosowała list pod-
sumowujący to wydarzenie. 
Przypomnijmy, że tematem 
spotkania były uciążliwości 
zapachowe zgłaszane przez 
mieszkańców. Gmina Złocie-
niec nie wyklucza uczestnic-
twa swoich przedstawicieli  
w procesie monitoringu funk-
cjonowania biogazowni.

Jak czytamy w liście, „spo-
tkanie to umożliwiło omówie-
nie najważniejszych kwestii 
związanych z funkcjonowa-
niem biogazowni oraz wysłu-
chanie głosu mieszkańców 
dotyczących uciążliwości za-
pachowych. Jesteśmy dzię-
ki temu bardziej świado-
mi uciążliwości związanej  
z funkcjonowaniem tej bio-
gazowni z poprzednich lat  
i robimy wszystko, aby obec-
nie ta uciążliwość była jak 
najmniejsza”. 

Jak dalej zapewnia PGB, 
w odpowiedzi na zgłoszenia 
mieszkańców firma podję-
ła natychmiastowe dzia-
łania, wśród których było 

przeprowadzenie audytu 
instalacji oraz analizowanie 
dodatkowych rozwiązań an-
tyodorowych, mających na 
celu dalsze minimalizowanie 
zapachów odczuwalnych  
w pobliżu biogazowni. Pod-
miot zobowiązał się do pod-
jęcia wszelkich możliwych 
kroków, aby jeszcze bardziej 
ograniczyć odczuwalny za-
pach.

Według zapewnień kierow-
nictwa spółki, biogazownia 
działa z zachowaniem naj-
wyższych standardów tech-
nologicznych, bezpieczeń-
stwa oraz higieny, spełniając 
przepisy krajowe oraz unijne, 
zaś monitorowanie emisji do 
powietrza odbywa się z uży-
ciem najlepszych dostęp-
nych technik, wynikających  
z Dyrektywy Parlamentu Euro-
pejskiego i Rady oraz według 
norm krajowych, ISO i EN. 

W odpowiedzi na wysto-
sowane pytania dotyczące 
substratów PGN zapewnia,  
że w złocienieckiej biogazow-
ni przetwarzane są wyłącznie 
substraty dopuszczone po-
zwoleniem sektorowym. 

[UM]

Echa z biogazowni

bycia dofinansowania na 
tzw. zielono-niebieską infra-
strukturę. To coraz powszech-
niejsza koncepcja wyko-
rzystania terenów zieleni  
i zasobów wodnych w obsza-
rach miejskich do łagodze-
nia negatywnych skutków 
urbanizacji oraz zmian klima-
tycznych.

- Deptak ma wypięknieć, 
na ile to możliwe, bez pono-
szenia gigantycznych nakła-
dów przez gminę. Dlatego 
będziemy szukali środków ze-
wnętrznych na ten cel - do-
daje Pani Burmistrz. - Chce-
my też, aby stał się bardziej 
przyjazny dla wszystkich użyt-
kowników. Chodzi nie tylko 
o to, by wprowadzić więcej 
zieleni, ale też aby pomiędzy 
niewygodnym brukiem poja-
wiły się ścieżki umożliwiają-
ce wygodne przejście ludzi, 
albo komfortowy przejazd 
wózkiem dziecięcym. Tego  
w tej chwili brakuje.

Tydzień później, 12 września 
2024 r. w złocienieckim ratu-
szu odbyło się kolejne spo-
tkanie w sprawie dalszych 
konsultacji społecznych. Tym 

razem Burmistrz Złocieńca 
Małgorzata Głodek spotkała 
się z przedsiębiorcami, którzy 
prowadzą działalność go-
spodarczą na złocienieckim 
deptaku.

Podczas spotkania Pani 
Burmistrz przedstawiła kon-
cepcję zagospodarowa-
nia tej przestrzeni miejskiej,  
a dyskusja dotyczyła różnych 
wariantów dalszych działań. 

P r z e d s i ę b i o r c y  
w ciągu tygodnia 
mają przekazać 
konkretne uwagi  
i sugestie, które zo-
staną wzięte pod 
uwagę podczas 
tworzenia nowej 
aranżacji złocie-
nieckiego depta-
ka.

[UM]
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Busem będzie wygodniej

W połowie września 
w gabinecie Bur-

mistrza Małgorzaty Gło-
dek odbyło się spotkanie 
organizacyjne w sprawie 
uruchomienia przewozów 
pasażerskich na terenie 
miasta Złocieniec. 

Uczestnicy omawiali  
aspekty prawne, finan-
sowe, merytoryczne  
i techniczne uruchomienia 
planowanej komunikacji 
autobusowej na terenie 
miasta. Szacunkowy koszt 
otwarcia linii to około pół 

miliona złotych rocznie. W celu zwro-
tu chociaż części kosztów utrzymania 
(pojazd, kierowca, eksploatacja, na-
prawy itd.), planowane jest wprowa-
dzenie biletowania połączeń za nie-

wielką odpłatnością. Gmina będzie 
także szukać zewnętrznych źródeł 
dofinansowania tego przedsięwzię-
cia.

W spotkaniu uczestniczyli również: 
Zastępca Burmistrza Złocieńca Jacek 
Szadzewicz, Prezes PKS Złocieniec Mi-
rosław Stołowski, Komendant Straży 
Miejskiej Paweł Kajtaniak, pracownik 
PKS Paulina Borowik i pracownik Urzę-
du Miejskiego Michał Łapuć.

[UM]

Place zabaw pod okiem 
strażników

Połamane ogrodzenia, zniszczo-
ne urządzenia na placach zabaw  

i uszkodzone elementy zabezpiecza-
jące to tylko niektóre z przypadków 
aktów wandalizmu, które złocie-
nieccy Strażnicy Miejscy stwierdzili  
w trakcie czynności kontrolnych. 

W ostatnim czasie zdewastowany 
został plac zabaw przy ul. Wielko-
polskiej. Wyrwany z betonem słu-
pek, rozkręcone przęsła ogrodzenia, 
uszkodzona karuzela uniemożliwiają-
ca dalsze użytkowanie. Problem nisz-
czenia małej infrastruktury sportowo-
-rekreacyjnej nasila się w godzinach 
wieczorno-nocnych, gdy miejsca te 
pustoszeją. Przypadki wandalizmu są 
również zgłaszane i analizowane na 
zapisach monitoringu. Nagminne jest 
również zaśmiecanie okolic placów 
zabaw.

Dbajmy o wspólne dobro

Apelujemy do wszystkich mieszkań-
ców o zwracanie uwagi na niszcze-
nie miejsc wypoczynku. Wandalizm 
nie ma żadnego usprawiedliwienia. 
Niestety, w naszym otoczeniu są 
osoby, które nie zważają na ponie-
sione koszty, pomimo że z pieniędzy 
przeznaczonych na naprawy szkód 

mógłby powstać niejeden plac za-
baw. Każdy powinien pamiętać, że 
nasze miasto jest wspólną wizytówką, 
z której chcemy korzystać i za którą 
jesteśmy odpowiedzialni.

Za szkody wyrządzone przez nie-
pełnoletnich odpowiadają ich 
opiekunowie. Jeśli widzimy, że ktoś 
dopuszcza się aktu wandalizmu, po-
informujmy odpowiednie służby.

Mając na uwadze bezpieczeństwo 
mieszkańców oraz ochronę mienia 
publicznego wszelkie zachowania 
powodujące zniszczenie mienia pu-
blicznego i zaśmiecania gminnych 
terenów, będą podlegać konse-
kwencjom wobec sprawców takich 
czynów.

[Straż Miejska]

Fundacja Nauka dla Środowiska 
rozpoczęła realizację nowego 

projektu pn. „Pomoc Na Wyciągnię-
cie Ręki PLUS” skierowanego do osób 
potrzebujących wsparcia w codzien-
nym funkcjonowaniu oraz opieku-
nów faktycznych i ich otoczenia.

Projekt swoim zasięgiem obejmo-
wał będzie mieszkańców 10 gmin 
należących do Specjalnej Strefy Włą-
czenia w województwie zachodnio-
pomorskim tj.:

• Gmina Manowo,
• Gmina Sianów,
• Gmina Polanów,
• Gmina Bobolice,
• Gmina Drawsko Pomorskie,
• Gmina Złocieniec,
• Gmina Kalisz Pomorski,
• Gmina Wierzchowo,
• Gmina Czaplinek
• Gmina Mirosławiec

Termin realizacji projektu: 01.06.2024 - 
31.05.2027

W ramach działań projektowych 
przewidziano kompleksowe wsparcie 
na rzecz osób potrzebujących wspar-
cia w codziennym funkcjonowaniu 
poprzez zapewnienie bezpłatnych 
sąsiedzkich usług opiekuńczych oraz 
teleopieki w porach nocnych z wyko-
rzystaniem opasek bezpieczeństwa. 

Sąsiedzkie usługi opiekuńcze to roz-
wiązanie, zapewniające wsparcie  

i pomoc w wykonywaniu podstawo-
wych czynności życia codziennego 
np. pomoc w przygotowaniu posił-
ku, zrobienie zakupów, wykupienie 
recepty, czy pomoc w posprząta-
niu mieszkania, co pozwala w miarę 
możliwości na samodzielne, nieza-
leżne życie w środowisku lokalnym, 
szczególnie sprzyjające podtrzymy-
waniu więzi sąsiedzkich. Osoby wy-
konujące sąsiedzkie usługi opiekuń-
cze będą odpowiednio przeszkolone 
oraz zatrudnione na umowę przez 
Fundację Nauka dla Środowiska, co 
pozwoli na dorobienie do własnego 
budżetu domowego.

Na rzecz opiekunów faktycznych  
i ich otoczenia przewidziano wspar-
cie szkoleniowe, zakończone uzyska-
niem certyfikatu w zakresie m.in. pie-
lęgnacji, rehabilitacji usprawniającej, 
pierwszej pomocy, zasad wsparcia, 
umiejętności sprawowania opieki 
oraz doradztwo specjalistyczne, ma-
jące na celu poprawienie jakości  
i komfortu życia m.in. doradztwo pie-
lęgniarskie, psychologiczne, prawne 
oraz rehabilitacyjne. 

Projekt pn. „Pomoc Na  
Wyciągnięcie Ręki PLUS”

Budżet Obywatelski 2025 - etap 
składania wniosków zakończony

Zgodnie z harmonogramem reali-
zacji Budżetu Obywatelskiego na 

2025 rok, w terminie do 04.10.2024 
roku wpłynęło 6 wniosków z nastę-
pującymi projektami:

1. „Zadaszenie trybun Stadionu 
Miejskiego im. Andrzeja Korola  
w Złocieńcu”, z szacunkową wyceną 
180.000,00 zł, zgłoszony przez p. Łuka-
sza Piórkowskiego;

2. „NINJA OCR Park Złocieniec”,  
z szacunkową wyceną 180.000,00 zł, 
zgłoszony przez p. Marlenę Bielak;

3. „Bezpieczeństwo ruchu drogowego 
w Złocieńcu i gminie”, z szacunko-
wą wyceną 178.890,00 zł, zgłoszony 
przez p. Janusza Olszewskiego;

4. „Zabawa na całego – rewitaliza-
cja integracyjnych placów zabaw  
w Złocieńcu”, z szacunkową wy-
ceną 180.000,00 zł, zgłoszony przez  
p. Juliannę Jureczkin-Mikołajczak oraz  
p. Marcelę Wiśniewską;

5. „Wiejskie Centrum Wsparcia Kryzy-
sowego (WCWK)”, z szacunkową wy-
ceną 179.500,00 zł, zgłoszony przez  
p. Annę Makuchowską;

6. „Zieleń łączy pokolenia, czyli zie-
lony zakątek integracji międzypo-
koleniowej”, z szacunkową wyceną  
179 500,00 zł, zgłoszony przez p. An-
drzeja Jankowskiego.

 Obecnie, w okresie od 07.10 do 
31.10 br., powołana przez Burmistrz 
Złocieńca komisja ds. budżetu oby-
watelskiego dokona weryfikacji for-
malnej złożonych zgłoszeń projektów 
oraz analizy techniczno-finansowej 
i oceny możliwości realizacji złożo-
nych projektów.

W przypadku niejasności doty-
czących treści zgłoszenia projektu 

komisja może zwrócić się do wnio-
skodawcy o dodatkowe informacje  
i wyjaśnienia. Wnioskodawca w ter-
minie 3 dni ma prawo uzupełnić zgło-
szenie projektu i złożenia żądanych 
wyjaśnień i informacji.

Do 15.11 br. Burmistrz Złocieńca 
zatwierdzi wyniki analiz i ocen oraz 
ogłosi listę zakwalifikowanych projek-
tów do głosowania przez mieszkań-
ców wraz z ich kosztem szacunko-
wym, poprzez umieszczenie wykazu 
projektów zatwierdzonych do głoso-
wania przez mieszkańców (na stronie 
internetowej gminy Złocieniec www.
zlocieniec.pl i na tablicach ogłoszeń 
Urzędu Miejskiego w Złocieńcu oraz 
udostępni wykaz do wglądu w Sekre-
tariacie Urzędu Miejskiego w Złocień-
cu ul. Stary Rynek 3).

Pełna treść ww. wniosków z opi-
sem projektów (w tym wizualizacje  
i przykładowe oferty wykonawcze),  
z ich kosztorysem oraz mapami loka-
lizacji projektów, zostaną podane do 
wiadomości Mieszkańców na stronie 
internetowej www.zlocieniec.pl po 
zatwierdzeniu przez Burmistrza Zło-
cieńca wyników analiz i ocen oraz po 
rozpatrzeniu ew. odwołań.

Głosowanie nad projektami za-
kwalifikowanymi do głosowania 
przez mieszkańców odbędzie się  
w terminie od 18 do 30.11 br.

 Sekretarz komisji  
ds. budżetu obywatelskiego na 2025 r.

[Leszek Modrzakowski]
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Demokratycznie 

w „Trójce”

Dnia 25.09.2024 r. w Szkole Podsta-
wowej nr 3 w Złocieńcu odbyły 

się demokratyczne wybory do Sa-
morządu Szkolnego. 

- Każdy z uczniów naszej szko-
ły mógł oddać głos na swojego 
kandydata - tłumaczy Małgorzata 
Szcześniak, dyrektor placówki. - Nad 
całością wyborów czuwała komisja 
wyborcza, na której spoczywała od-
powiedzialność za prawidłowy prze-
bieg głosowania.

Głosami szkolnych wyborców Prze-
wodniczącą Szkoły została Amelia 
Kak, a pozostałymi członkami samo-
rządu został Paweł Stojak, Natalia 
Kak oraz Stanisław Krochmal.

Gratulujemy serdecznie i życzymy 
sukcesów w roku szkolnym 2024/2025!

[SP3 w Złocieńcu]

Jesień w żłobku 
W czwartek 26 września 2024 r. 

Żłobek w Złocieńcu odwiedził 
wyjątkowy gość - Pani Jesień! 

Żłobek zapełnił się różnorodnymi 
skarbami przyrody tj. kolorowymi liść-
mi, jesiennymi owocami, kasztana-
mi, szyszkami i dyniami. Każdy z tych 
skarbów natury był wspaniałą inspi-
racją do nauki przez zabawę, w tym 
rozbudzenie ciekawości poznawczej 
dzieci, czy rozwój zmysłów poprzez 
słuchanie, dotykanie, wąchanie, 
smakowanie i oglądanie różnych 
faktur i kolorów, co wspiera rozwój 
sensoryczny dzieci. Maluchy rozwijały 
także kreatywność i wyobraźnię oraz 
poznawanie kolorów, barw jesieni 
poprzez wykonanie pracy plastycz-
nej. Wspólne odkrywanie jesiennych 
skarbów to doskonała okazja do bu-
dowania więzi między dziećmi.

[Żłobek w Złocieńcu]

Dziesięć lat 
Złocieniaszka

W dniu 24 września 2024 r. Przed-
szkole im. Zajączka Złocie-

niaszka w Złocieńcu obchodziło 
10-rocznicę nadania placówce imie-
nia. 

W ramach obchodów cała spo-
łeczność przedszkolna odśpiewała 
hymn przedszkola. Dzieciom została 
przypomniana „Legenda o Srebr-
nej Syrenie i Zajączku Złocieniaszku”. 
Każda grupa przedszkolna wykonała 
też swoje piękne Zajączki.

[Przedszkole im. Zajączka Złocieniaszka]

Europejski Dzień Języków 
Obcych w LO Anders

W 2001 roku Rada Europy usta-
nowiła 26. września Europej-

skim Dniem Języków. EDJ to święto 
wielojęzyczności i różnorodności 
kulturowej. Nasza szkoła przepro-
wadzając happening “ZS Anders in 
Zlocieniec celebrates EDL” znalazła 
się w oficjalnym gronie ponad 164 
000 uczestników z ponad 40 krajów, 
którzy wspólnie świętują Europejski 
Dzień Języków.

Na lekcjach języka angielskie-
go i niemieckiego dyskutowano  
o potrzebie nauki języków obcych  
w dzisiejszej Europie oraz skutecznych  

i atrakcyjnych metodach 
uczenia się języków, wska-
zywano potrzebę uczenia 
się języków przez całe ży-
cie niezależnie od wieku czy miejsca 
nauki. Przeprowadzono również gim-
nastykę języka powtarzając zawiłe 
łamacze językowe oraz analizowa-
no ciekawostki dotyczące różnych 
języków. Europejski Dzień Języków 
był doskonałą okazją do rozwijania 
nie tylko kompetencji językowych,  
ale przede wszystkim społecznych.  

Zespół Języków Obcych:
[Aleksandra Lezler-Leszczełwska, 

Aleksandra Jurasz-Kozieł, Anna Luc]

Talent i kropka!

Przedszkolaki ze Szkoły Podsta-
wowej w Nowym Worowie świę-

towały Dzień Kropki. Jest to święto 
odkrywania talentów, kreatywności, 
odwagi, a przede wszystkim dobrej 
zabawy.

Był to wyjątkowy dzień pełen edu-
kacyjnych działań. Dzieci wykonały 
ramkę na zdjęcia oraz angażowały 
się w zadania z motywem kropki. Do-

wiedziały się również, skąd wzięło się 
to święto.

- Rozmawialiśmy o tym jak ważne 
jest, aby wierzyć w siebie i rozwijać 
swoje talenty. Dzieci z chęcią uczest-
niczyły zaplanowanych zabawach  
i z radością wykonywały zadania – 
relacjonuje Agnieszka Oleszczuk, Dy-
rektor Szkoły Podstawowej w Nowym 
Worowie.

[SP w Nowym Worowie]

W krainie  
baśni i muzyki

Szkoła Podstawowa w Nowym Wo-
rowie w piątek 27 września 2024 r. 

miała okazję uczestniczyć w pięk-
nym koncercie Agencji Artystycznej 
Pro Musica, pod tytułem „Baśniolu-
dek w Krainie Muzyki”. 

Dzieci poznały wspaniałe instru-
menty: skrzypce i wiolonczele. Wspól-
ne muzykowanie, śpiew i taniec wy-
woływało dużo pozytywnych emocji 
i wrażeń.

[SP w Nowym Worowie]

Dzień Przedszkolaka w Złocieńcu
Corocznie 20 września przypada 

Dzień Przedszkolaka, z tej oka-
zji Burmistrz Złocieńca Małgorzatę 
Głodek odwiedziły przedszkolaki  
z Przedszkola Prywatnego w Złocień-
cu. Natomiast dzieci z Przedszkola 
Zajączka Złocieniaszka w Złocieńcu, 
Burmistrz odwiedziła osobiście w pla-
cówce.

Burmistrz złożyła życzenia wszystkim 
dzieciom i poczęstowała przedszko-
laków słodkościami oraz jabłuszkami.

[UM]
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Mateusz Bieliński na podium w Wielobojowym 

Zakończeniu Sezonu w Warszawie!
Na początku lipca  

w Lublinie, Mateusz 
po swoim starcie w Ogól-
nopolskiej Olimpiadzie 
Młodzieży w trójskoku, 
gdzie zajął 19. miejsce, 
obserwując rywalizację 
wieloboistów, powiedział, 
że jeszcze w tym roku za-
debiutuje w 10-boju lek-
koatletycznym, bo chce 
podjąć to wyzwanie. 

Dokonało się to już po niecałych 
trzech miesiącach, bo Mateusz miał 
okazję po raz pierwszy zmierzyć się  
z 10-bojem lekkoatletycznym w kate-
gorii U18. W tym celu wybrał się do 
Warszawy, gdzie odbyło się Wielobo-
jowe Zakończenie Sezonu.

10-bój lekkoatletyczny rozgrywa-
ny jest w dwóch dniach. Pierwsze-
go zawodnicy biegną 100 metrów, 
skaczą w dal, pchają kulą, skaczą 
wzwyż i biegną 400 metrów. Drugie-
go biegną na 110 metrów przez płot-
ki, rzucają dyskiem, skaczą o tyczce, 
rzucają oszczepem, a cały wielobój 
kończy morderczy bieg na dystansie 
1500 metrów.

Celem było uzyskanie 4500 pkt, 
które pozwoli Mateuszowi zdobyć 
IV klasę sportową oraz wskoczyć do 
TOP 20 polskich tabel w 2024 roku  
(w kategorii U18).

“Bielik” bardzo dobrze rozpoczął 
rywalizację. W biegu na 100 metrów 
zdecydowanie poprawił rekord ży-
ciowy, który wynosi 12,38 sekundy. 
W skoku w dal wyrównał swój naj-
lepszy wynik w karierze - 5,72 metra.  
W pchnięciu kulą uzyskał bardzo do-
bre 10,57 metra. Skok wzwyż Mateusz 
zakończył z rezultatem 1,58 metra. 

Pierwszy dzień zakończył wynikiem 
56,25 sekundy. Wszystkie te rezultaty 
przełożyły się na 2624 punkty i dawa-
ły Mateuszowi bardzo wysokie, trze-
cie miejsce.

Drugi dzień rozpoczął od nowego 
rekordu życiowego w biegu na 110 
metrów przez płotki - 17,85 sekundy. 
Jako jedyny z całej stawki poprawił 
również “życiówkę” w rzucie dys-
kiem - 23,88 metra. W ósmej konku-
rencji przyszedł czas na największe 
wyzwanie podczas tego wieloboju 
- skok o tyczce. Po zaledwie dwóch 

treningach z podstaw skoku o tycz-
ce, Mateuszowi udało się zaliczyć 
2,20 metra, dzięki czemu nadal liczył 
się w walce o podium w całych za-
wodach. Przedostatnia konkurencja, 
czyli rzut oszczepem nie poszedł po 
myśli Mateusza i uzyskał on wynik 
blisko 5 metrów gorszy od swojego 
rekordu życiowego (33,24 metra) 
przez co stracił trochę punktów, ale 
nadal pozostał na kursie 4500 punk-
tów. W ostatniej konkurencji, bardzo 
trudnym biegu na 1500 metrów dał  
z siebie wszystko i finalnie przeciął li-
nię mety w czasie 5:13,36 minuty.

Wszystkie te rezultaty przełożyły 
się na wypełnienie celu i osiągnię-
cie 4518 wielobojowych punktów. 
Dodatkowo Mateusz obronił trze-
cie miejsce z pierwszego dnia i swój 
pierwszy w karierze 10-bój zakończył 
na TRZECIM MIEJSCU!

Ogromne gratulacje! 

[Adam Kowalski]
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SP w Nowym Worowie  
Mistrzem powiatu drawskiego  

w Nordic Walking!
W czwartek, 26. września 2024 r. 

odbyły się III Mistrzostwa Po-
wiatowe w Nordic Walking dla dzieci 
i młodzieży ze szkół podstawowych 
powiatu drawskiego.

Impreza miała miejsce na terenie 
Leśnej Klasy Edukacyjnej w Otrzepie,  
a jej głównym celem była popularyza-
cja Nordic Walking, jako optymalnej  
i wartościowej formy aktywnego wy-
poczynku. W zawodach wzięli udział 
uczniowie z czterech szkół. Długość 
trasy zależała od kategorii wiekowej,  
a klasyfikacja obowiązywała indywi-
dualna i zespołowa dla szkół.

Uczestnicy, po profesjonalnej roz-
grzewce, gotowi byli do startu. Wszy-
scy pokonali wyznaczoną trasę, 
stosując się do wskazówek instruk-
tora oraz zasad fair play. Panowała 
przyjazna atmosfera. Dla uczestni-
ków przygotowano ognisko, gdzie 
można było przyrządzić kiełbaskę  
i wypić smaczną herbatkę. Uczniowie 
integrowali się ze sobą, było gwarno  
i wesoło.

W klasyfikacji indywidualnej najlep-
sze lokaty wywalczyli:

W kategorii klasy 1-3 dziewczęta:
I miejsce - Julia Kotarba (klasa 3),
III miejsce - Amelia Drabik (klasa 3);

W kategorii klasy 4-6 dziewczęta:
III miejsce - Jagoda Stasiak (klasa 4);

W kategorii klasy 4-6 chłopcy:
II miejsce - Jakub Ograbek (klasa 5), 
III miejsce - Paweł Kotarba (klasa 4);

W kategorii klasy 7-8 dziewczęta:
I miejsce - Ewa Ziółkowska (klasa 7), 
III miejsce - Zuzanna Paćko (klasa 7);

Szkołę w Nowym Worowie reprezen-
towali również:

• Marceli Bieńkowski (klasa 2), 
• Tobiasz Borowik (klasa 2), 
• Lena Błaszczyk (klasa 4), 
• Sebastian Czerwieniec (klasa 7),
• Miłosz Łukasik (klasa 7).

Po zsumowaniu punków, w klasyfi-
kacji zespołowej Szkoła Podstawowa 
w Nowym Worowie zajęła I miejsce.

Gratulujemy wszystkim uczestnikom!

[SP w Nowym Worowie]

Klubowe Mistrzostwa Polski BnO
Miejsce zawodów – Zamek 

Ogrodzieniec, znany z seria-
lu „Wiedźmin” – dodało wydarze-
niu niezwykłego klimatu. Zawodni-
cy UKS TRAPER Złocieniec w dniach 
20-22 września 2024 roku walczyli 
o punkty w finałowej rundzie Klu-
bowych Mistrzostw Polski (KMP)  
w Biegu na Orientację.

Zawodnicy złocienieckiego klubu 
mogą być dumni ze swojego wystę-
pu.

Końcowe wyniki zawodów:

kat. K10
Barbara SZYDŁOWSKA - 3 miejsce

kat. M12
Aleksander SZUTKO - 2 miejsce

Serdeczne gratulacje dla wszyst-
kich zawodników za ich nieustępli-
wość i determinację!

[UKS Traper]

kajro
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Witam moich kibiców oraz zwo-
lenników ruchu na świeżym 

powietrzu. Jak wspominałem w po-
przednim numerze „Klimatów” jest 
to mój 33 rok biegania - chciałbym 
jeszcze raz podziękować wszystkim 
osobom, które pomogły mi w mojej 
karierze biegacza - a w szczególno-
ści tym, którzy doradzali mi w trenin-
gach czyli Bogdan Mamiński, Jurek 
Skarżyński, Roman Toboła oraz Pan 
Józef Szuniewicz - za wszystko dzię-
kuję - Bóg zapłać - i życzę przede 
wszystkim zdrowia - szczególnie 
Panu Józefowi - medykowi.

Wyniki:

Kwiecień:
Stara Łubianka - 1 miejsce, Chodzież 
- 1 miejsce, Bieg Winanda Osińskiego 
w Szczecinku - 1 miejsce, Świątki - 1 
miejsce;

Maj:
Bieg Komandosa w Czarnem - 1 miej-
sce;

Czerwiec:
Gdynia - 2 miejsce, Bieg im. Janka 
Buczyńskiego w Drawsku Pomorskim 
- 1 miejsce;

Lipiec:
Bieg Wojtka Pismenki  
w Świdwinie - 2 miejsce (jesz-
cze w kategorii M60), bieg  
w Węgorzynie - 3 miejsce;

Sierpień:
Jastrowie - 4 miejsce;

Wrzesień:
W Kostrzynie zająłem 2 
miejsce (kategoria M70), 
w Choszcznie po ostrej 
walce z Tadeuszem ze 
Szczecina udało mi się 
zdobyć 1 miejsce (byłem 
zaledwie 30 sekund przed 
nim) oraz w Grand Prix Cross w Bia-
łym Zdroju także 1 miejsce;

Za wszystkie wyniki Panu Bogu niech 
będą dzięki!

z szacunkiem dziękuje i pozdrawia
[Biegacz Marian]

Moje sprawozdanie z tras biegowych

Cztery zwycięstwa zawodników 
MKS Junior Złocieniec w Gryfinie!

MKS Junior Złocieniec roz-
począł jesienne starty 

w biegach przełajowych. Pierwszym 
przystankiem było Gryfino, gdzie 
startowali również w kwietniu tego 
roku. Tym razem udało się odnieść 
cztery zwycięstwa. 

W swoich biegach najlepsi byli Ali-
cja Danielewicz, Jeremi Danielewicz, 
Adam Borek i Natan Szymanowski. 
Czterokrotnie na najniższym stopniu 
podium stawali również Natalia Be-
necka, Maja Piziak, Szymon Benecki 
i Leon Hazeński. 

Był to bardzo udany start, którym 
lekkoatleci ze Złocieńca potwierdzili 
swoją wysoką formę. Serdecznie gra-
tulujemy!

Wyniki:

Roczniki 2005-2008 K:
5. Alicja Borek

Roczniki 2009-2010 M:
6. Antoni Danielewicz
12. Szymon Milcz (debiutant)

Rocznik 2011 M:
1. Natan Szymanowski
3. Szymon Benecki
5. Szymon Lewicki

Rocznik 2012 K:
1. Alicja Danielewicz

Rocznik 2012 M:
1. Adam Borek
4. Aleksander Danielewicz
5. Adam Szulc
6. Paweł Miłaszewicz

Rocznik 2013 K:
3. Maja Piziak

Rocznik 2015 M:
1. Jeremi Danielewicz
3. Leon Hazeński

Rocznik 2016 K:
3. Natalia Benecka
4. Maria Chwastek

[Adam Kowalski]

Mistrzostwa Polski Kyokushin

Mistrzostwa Polski Kyokushin Ka-
rate Młodzieżowców, Młodzi-

ków i Kadetów, odbyły się w sobotę 
28 września 2024 w Kompleksie Spor-
towym Uznam Arena w Świnoujściu 
z udziałem 138 zawodników repre-
zentujących 39 klubów. Mistrzostwa 
Polski odbywały się równolegle z XX 
Międzynarodowym Turniejem Dzieci, 
w którym uczestniczyło 53 zawodni-
ków z 11 ośrodków.

Otwarcia obu zawodów dokonali 
wiceprezydent Świnoujścia Roman 
Kucierski i Wiceprezes PZK Andrzej 
Drewniak.  Sędzią głównym MP był 
shihan Andrzej Drewniak, a sędzią 
technicznym shihan Edward Urbań-
czyk. Sędzią głównym MT był shihan 
Andrzej Kłujszo a sędzią technicznym 
sensei Wojciech Pawłowicz.

Klub Karate Kyokushin Złocieniec 
reprezentowali:

• Hubert Barański – 3m. kumite 8 lat,
• Hanna Cygiel,
• Igor Halaktionov,
• Zofia Janda – 1m. kumite 9 lat - 

30kg. 

W kategorii kadet startowali:

• Maja Miernik,
• Samuel Sobieszek – 8 m. kata.

Dziękujemy rodzicom doping,  
a szczególne podziękowania dla Ma-
riusza Sobieszka za transport kadetów 
na weryfikację.

[Wojciech Pawłowicz]
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W dniach 14-18 sierp-
nia 2024 roku odbył 

się XIV Rajd Pancernych 
na  Jurę Krakowsko – Czę-
stochowską, czyli Rajd 
Szlakiem Orlich Gniazd, 
w którym uczestniczyło 
trzynaścioro sióstr i braci 
BMM Pancerny. Rajd pro-
wadził przez historyczny 
rejon wyżyny Krakowsko-
-Częstochowskiej łączą-
cej dwa województwa 

śląskie i małopolskie. Początek rajdu 
zaczynał się od Ojcowskiego Parku 
Narodowego, a kończył się w Czę-
stochowie. Ogółem przez te 5 dni 
przejechaliśmy blisko 1500 km. Za-
kwaterowani byliśmy przez cztery  
dni w  Agroturystyce „Orlik Kiełkowi-
ce”. Przez ten okres pięciu dni inten-
sywnie zwiedziliśmy bardzo ciekawe 
miejsca nie tylko historycznie, ale 
i geografi cznie. Ten trud i znój rajdu 
został nam wynagrodzony piękną 
słoneczną pogodą, a także serdecz-
nością ludzi, których spotkaliśmy 
w czasie rajdu.

Zwiedzanie zaczęliśmy od zamku 
w Smoleniu. Zamek Pilcza na Górze 
Zamkowej we wsi o nazwie Smoleń, 
to ruiny średniowiecznego zamku 
w stylu gotyckim z XIV wieku wybudo-
wany przez Ottona z Pilczy. Następ-
nie przejazd do Ojcowskiego Parku 
Narodowego i zwiedzanie Zamku 
na Pieskowej Skale (którego począt-
ki sięgają roku 1315) oraz Jaskini Ło-
kietka. Dalej przejazd do Olkusza 
i zwiedzanie miasta i powrót w rejon 
zakwaterowania.

Kolejny dzień rozpoczynamy od 
Zamku Ogrodzieniec we wsi Pod-
zamcze. Zamek został wybudowa-
ny na najwyższym wzniesieniu Jury 
Krakowsko-Częstochowskiej na tzw. 
Górze Zamkowej 516 m n.p.m. Mu-
rowany zamek został wzniesiony 
przez Kazimierza Wielkiego, a pierw-
sze umocnienia w tym miejscu po-
wstały jeszcze przez rokiem 1241. 
W Podzamczu mieliśmy możliwość zo-
baczyć piękną kapliczkę przydrożną 
– Sanktuarium Matki Bożej Skałkowej. 

Dalej szlak rajdu prowa-
dzi do Grodu na Górze 
Birów. Gród ten jest 
budowlą drewnia-
ną i przedstawia 
ówczesne sys-
temy obronne, 
jakie powsta-
wały za cza-
sów pierwszych 
Piastów w okresie 
XIII wieku. Ciekawym 
miejscem na Górze Bi-
rów w Podzamczu jest 
niewielka jaskinia, która 
służyła pierwotnym osadnikom 
- łowcom reniferów - za schronie-
nie. Kolejnym przystankiem rajdu 
była wizyta na Pustyni Błędowskiej. 

Pustynia Błędowska – największy 
w Polsce obszar lotnych piasków, leży 
na pograniczu Wyżyny Śląskiej i Wy-
żyny Olkuskiej, zajmuje obszar 33 km2. 
Następnym etapem wyprawy były 
ruiny niewielkiego zamku w Bydlinie 
wzniesionym w XIV wieku na wzgó-
rzu Święty Krzyż, natomiast pierwsze 
wzmianki o strażnicy i samej wsi Bydlin 
sięgają początku XII wieku. Zamek 
w Bydlinie był miejscem walk z okresu 
I wojny światowej.

Poza ruinami zamku na terenie 
wzgórza Świętego Krzyża znajdują się 
także liczne ślady okopów, pocho-
dzących z okresu I wojny światowej. 
Tutaj legioniści Józefa Piłsudskiego 
wchodzący w skład wojsk austro-
-węgierskich w dniach 17-18 listopa-
da 1914 roku stoczyli krwawą bitwę z 
wojskami rosyjskimi, która przeszła do 
historii pod nazwą bitwy pod Krzywo-
płotami. Legioniści tym samym po-

wstrzymali marsz wojsk 
rosyjskich w kierunku 
Śląska. Bitwa była 

bardzo ważnym 
wydarzeniem 

w walkach 
na froncie 
wschodnim 
w czasie I 

Wojny Świato-
wej. W bitwie zgi-
nęło ok. 50 legio-

nistów, natomiast 130 
zostało rannych. Zmar-

łych legionistów pocho-
wano na pobliskim cmentarzu.

Pancerni, stając przy pomniku upa-
miętniającym tamte czasy (110 lat), 
chwilą zadumy i modlitwy oddali 
hołd poległym legionistom. U schył-
ku dnia wracamy na zasłużony od-
poczynek do Kiełkowic.

Kolejny dzień rajdu zaczynamy od 
zwiedzania zamku w Bobolicach. 
Królewski zamek w Bobolicach został 
zbudowany przez króla Polski Kazimie-
rza Wielkiego w roku 1350 i wchodził 
w system warowni Orlich Gniazd peł-
niąc rolę obronną Małopolski przez 
najazdami ze strony Śląska należą-
cego ówcześnie do Korony czeskiej. 
Z uwagi na dobrze zachowaną bu-
dowlę oraz odrestaurowanie obiek-
tu, zamek jest często wykorzystywany 
do scen fi lmowych. Kręcono tu mię-
dzy innymi serial „Korona Królów”.

Kolejnym etapem dnia był przysta-
nek i zwiedzanie zamku w Olsztynie 
koło Częstochowy. Zamek Olsztyn jest 
jednym z największych i najbardziej 
efektownych reliktów obronnych 
Wyżyny Krakowsko-Częstochowskiej. 

Powstał w XIII wieku i ponad 300 lat 
pełnił najważniejszą funkcję zarządu 
królewskiego zachodniej Małopolski. 
Pancerni w ramach wyprawy Szla-
kiem Orlich Gniazd odbyli również 
Pielgrzymkę do Sanktuarium na Ja-
snej Górze w Częstochowie ze znaj-
dującym się tam obrazem Matki Bo-
żej Częstochowskiej. Dalsza droga 
rajdu prowadzi przez Byczynę, jest to 
niewielkie, bardzo ładne miastecz-
ko, historycznie sięgające roku 1288. 
Jego centrum stanowi owal otoczo-
ny murem obronnym - jest to jedno 
z niewielu miast w Polsce, które ma 
tak dobrze zachowane średnio-
wieczne mury miejskie z basztami. 
W pobliżu Byczyny w miejscowości Bi-
skupice odwiedziliśmy Gród Rycerski 
wybudowany z drewna. Po kolejnym 
wyczerpującym dniu ostatniego wie-
czoru spotkaliśmy się z naszymi znajo-
mymi z Klubu Motocyklowego Rycerz 
Byczyna. O poranku następnego 
dnia zaraz po śniadaniu wyruszyliśmy 
w drogę powrotną do naszych do-
mów.

Wszystkiego, co widzieliśmy i przeży-
liśmy nie sposób opisać w kliku zda-
niach...

LWG
[Pancerny Zbyszek]

XIV Rajd Pancernych Szlakiem Orlich Gniazd 
oraz Pielgrzymka Pancernych do Częstochowy
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Dalej szlak rajdu prowa-
dzi do Grodu na Górze 
Birów. Gród ten jest 
budowlą drewnia-
ną i przedstawia 

sów pierwszych 
Piastów w okresie 
XIII wieku. Ciekawym 
miejscem na Górze Bi-
rów w Podzamczu jest 
niewielka jaskinia, która 
służyła pierwotnym osadnikom 
- łowcom reniferów - za schronie-

wstrzymali marsz wojsk 
rosyjskich w kierunku 
Śląska. Bitwa była 

bardzo ważnym 
wydarzeniem 

Wojny Świato-
wej. W bitwie zgi-
nęło ok. 50 legio-

nistów, natomiast 130 
zostało rannych. Zmar-

łych legionistów pocho-
wano na pobliskim cmentarzu.

Pancerni, stając przy pomniku upa-

oraz Pielgrzymka Pancernych do Częstochowy
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Myśliwi Powiatu Drawskiego z pomocą 

dla powodzian
Wielokrotnie powtarzaliśmy, że 

myśliwi powiatu drawskiego  
i nie tylko, to ludzie o wielkich ser-
cach. Jest jedna rzecz do której 
nigdy nas nie trzeba namawiać, 
mianowicie jest to bezinteresowna 
pomoc drugiemu człowiekowi w po-
trzebie. Tym razem również tak było. 
Nie przeszliśmy obojętnie wobec 
tragedii, jaka spotkała naszych ro-
daków, którzy w jednej chwili stracili 
dobytek swojego życia i zostali bez 
dachu nad głową. Szalejący żywioł, 
jakim jest woda zabrał im wszystko, 
ale za to pokazał, że w obliczu tak 
wielkiej tragedii nie są sami i mogą 
liczyć na pomoc od innych. W związ-
ku z tym, że jesteśmy zawsze tam, 
gdzie jesteśmy potrzebni postanowi-
liśmy prężnie działać.

Wspólnie z funkcjonariuszami Za-
kładu Karnego z Wierzchowa oraz 
ościennymi kołami łowieckimi po-
wiatu drawskiego zorganizowaliśmy 
zrzutkę pieniędzy, za który zakupiliśmy 
niezbędny na ten czas sprzęt. Do ak-
cji zorganizowanej przez Zakład Kar-
ny w Wierzchowie oraz koło łowiec-

kie „Żbik-Budowo” włączyły się takie 
koła jak; „Cyranka Drawsko Pomor-
skie”, „Bażant Drawsko Pomorskie”, 
„Myśliwiec Czaplinek” oraz odległe 
od nas koło łowieckie „Ostoja Gry-
fino”. Za zebrane pieniądze udało 
nam się zakupić 4 agregaty prądo-
twórcze, osuszacz powietrza o du-
żej mocy, sprzęt elektrotechniczny, 
taczki, przedłużacze, łopaty, miotły 
gumiaki, rękawice ochronne, środ-
ki czystości oraz wiele, wiele innych 
potrzebnych rzeczy. Szczególne po-
dziękowania kierujmy również dla fir-
my Teamdress Drawa Sp. z o.o. Zło-
cieniec za nieodpłatne przekazanie 

dla powodzian 1500 kompletów ciu-
chów roboczych. W dniu 25.09.2024 r.  
we wczesnych godzinach poran-
nych transport zorganizowany przez 
funkcjonariuszy Zakładu Karnego  
z Wierzchowa wyruszył do miejsco-
wości Kłodzko, gdzie niezbędne 
środki i sprzęt służący do usuwania 
skutków powodzi za kwotę około  
40 tysięcy złotych został przekazany 
we właściwe miejsca dla najbardziej 
potrzebujących.

Z myśliwymi wszystko jest łatwiej-
sze. Jesteśmy tak zorganizowaną 
grupą, że wystarczy krótkie hasło  

o potrzebie pomocy i w cią-
gu jednego dnia jesteśmy  
w stanie się zorganizować. 
Szczególne podziękowa-
nia kierujemy do Dyrek-
tora Zakładu Karnego  
w Wierzchowie Pana 
Pułkownika Patrycjusza 
Uchrońskiego, kolegów 
Kamila Ptaka - łowczego 
koła łowieckiego „Myśli-
wiec Czaplinek”, Mirka 
Kowalewskiego - Łowcze-
go koła łowieckiego „Ba-
żant-Drawsko”, Andrzeja Kostrzewy 
- prezesa koła łowieckiego „Cyranka 
Drawsko”, Mariana Przybysza - łow-
czego koła łowieckiego „Cyranka 
Drawsko” oraz całemu zarządowi 
koła łowieckiego „Ostoja Gryfino” za 
szybką reakcję oraz bezinteresowną 
pomo, która dziś jest tak bardzo po-
trzebna i ważna. Kochani jesteście 
wspaniali.

[Radosław Dominowski]
[zdjęcia: Radosław Dominowski / 

mjr Konrad Nowak]
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Spotkania Artystyczne Seniorów w Międzyzdrojach
Słuchacze Złocienieckiego Uniwer-

sytetu Trzeciego Wieku w dniach 
20-22.09.2024 r. uczestniczyli w XXII 
Spotkaniach Artystycznych Seniorów 
w Międzyzdrojach. Seniorzy z zaan-
gażowaniem reprezentowali Gminę 
Złocieniec, a Nasz Zespół STYL w ka-
tegorii taniec zajął III miejsce.

Śpiew, taniec, korowód ulicami 
miasta, polonez na molo, prezenta-
cje zespołów, festyny, biesiady - to 
nie jedyne wrażenia znad morza. 

Słuchacze wybrali się również na 
wycieczkę do Świnoujścia oraz zwie-
dzili Podziemne Miasto. Spotkania 
Artystyczne Seniorów to nie tylko in-
tegracja środowiska Seniorów, ale 
także budowanie więzi międzypoko-
leniowej i międzykulturowej. Udział  
w wydarzeniu był możliwy dzię-
ki wsparciu Gminy Złocieniec oraz 
owocnej współpracy ze Złocieniec-
kim Ośrodkiem Kultury.

[Grażyna Piórkowska]

Wyjątkowe wydarzenie w klimacie morskim - V Piknik Rodzinny

Impreza ta, stała się już tradycją.  
V Piknik Rodzinny w tym roku przy-

jął tematykę morską. Na zaprosze-
nie mieszkańców i pracowników DPS 
licznie przybyły rodziny, przyjacie-
le, opiekunowie prawni i kuratorzy, 
zaproszenie przyjęli także przed-
stawiciele Starostwa Powiatowego  
w Drawsku Pomorskim - Pani Violet-
ta Zbytek - Przewodnicząca Rady 
Powiatu oraz Pan Tomasz Budzyński 
- Wicestarosta Powiatu Drawskiego, 
którzy wspólnie z nami spędzili ten 
wyjątkowy dzień.

Uroczystość rozpoczęła się od ofi-
cjalnego powitania gości przez Pa-
nią Beatę Szczurko, dyrektor DPS 
Darskowo. W swoim przemówieniu 
podkreśliła znaczenie takich spotkań 
dla Mieszkańców, które nie tylko inte-
grują społeczność, ale również przy-
noszą wiele radości i pozytywnych 
emocji.

Część artystyczna pikniku była nie-
zwykle bogata i pełna morskiego 
klimatu. Na scenie zaprezentowała 
się grupa wokalna DPS, wykonując 

piosenkę „Morze wzywa”. Indywidu-
alny występ wykonał podopieczny 
Pan Wiesław Nowacki z utworem 
„10 w skali Beauforta”. Nie mogło za-
braknąć również lokalnego Zespołu 
Śpiewaczego „Darskowiacy”, którzy 
swoimi występami zawsze wzbudza-
ją ogromne emocje wśród widzów.  
Na zakończenie części muzycznej,  
na scenie pojawił się Zespół „Incy-
dent”, który swoim repertuarem za-
kończył część artystyczną Pikniku.

Piknik nie mógłby się odbyć bez 
wspaniałego obiadu i słodkiego po-
częstunku, który przygotowały Panie 
kucharki DPS-u.

W imieniu organizatorów, chcieliby-
śmy serdecznie podziękować:

• Pani Annie Kołodziejczak-Maku-
chowskiej - sołtys Darskowa,

• Pani Barbarze Pawłowskiej - sołtys 
Kosobud,

• Panu Mateuszowi Jakszukowi - 
sołtysowi Cieszyna,

• Panu Tomaszowi Strzelczakowi,

• Panu Hubertowi Makarze,

• Ośrodkowi Kultury w Drawsku  
Pomorskim,

• Złocienieckiemu Ośrodkowi  
Kultury,

za nieocenione wsparcie w orga-
nizacji tego wydarzenia. Dzięki ich 
zaangażowaniu i pomocy, V Piknik 
Rodzinny stał się pełnym radości  
i uśmiechu wydarzeniem.

Dziękujemy wszystkim za przybycie  
i już teraz zapraszamy na kolejną 
edycję VI Pikniku Rodzinnego w przy-
szłym roku! Do zobaczenia!

[Dom Pomocy Społecznej w Darskowie]
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Gdy zabobon był prawem

Sprawa fałszywego oskarże-
nia o czary szlachcianki Elisa-
beth von Dobberschütz z domu 
von Strantz była głośna nie tylko 
pod koniec XVI w., gdyż do dziś 
jej opisy znaleźć można w wielu 
publikacjach dotyczących tzw. 
procesów czarownic. Niestety, 
lektura różnorodnych opraco-
wań na ten temat może wywo-
łać pewną frustrację, gdyż znaj-
dziemy tam wiele sprzecznych 
informacji. Poniższy opis opar-
łem więc na bardzo solidnym 
opracowaniu z 1902 r. autorstwa 
doktora Maxa von Stojentina1. 
Autor ten wykonał olbrzymią 
pracę, odczytując liczącą kilka-
set stron szesnastowieczną do-
kumentację procesu2. 

Mąż Elisabeth - Melchior von 
Dobberschütz przybył na Pomo-
rze w 1578 r., szukając możliwo-
ści służby na książęcym dworze. 
Początkowo jego kariera roz-
wijała się bardzo dobrze, gdyż 
mianowano go hauptmannem 
Urzędu Ziemskiego w Szczecinku 
i nadano mu lenno w nowo bu-
dowanej wsi w Lesie Samborsk. 
Po kilku latach przekazał jednak 
urząd Jakubowi von Kleistowi,  
a w 1584 r. sprzedał mu też len-
no w Samborsku. 

Książe Johann Friedrich powie-
rzył wtedy Melchiorowi von Dob-
berschützowi urząd łowczego 
w zamku myśliwskim Ihnaburg. 
Na przychylność pomorskiego 
władcy zasłużył sobie podobno 
podczas wielkiego polowania 
na wilki, kiedy wykazał się zna-
komitymi umiejętnościami strze-
leckimi. Powodzenie szlachcica, 
który przybył z Brandenburgii, 
wywoływało zazdrość miejsco-
wej pomorskiej szlachty. Rozpo-
częły się intrygi, których skutkiem 
Melchior popadł w niełaskę,  
a w 1590 r. musiał opuścić Po-
morze. Najaktywniejszymi jego 
przeciwnikami byli bardzo wpły-
wowy dworak Peter von Kamec-
ke oraz wspomniany Jakob von 
Kleist ze Szczecinka. Wydawało 
się, że po powrocie do Branden-
burgii nieprzyjemności doznane 
na pomorskim dworze odejdą 
do przeszłości, jednak stało się 
inaczej. 

Okazuje się, że oskarżenia wo-
bec Elisabeth von Dobberschütz 
o stosowanie czarów pojawiły 
się już w 1586 r. w Szczecinku. 
Podczas tortur kilka kobiet z tego 
miasta przyznało się do upra-
wiania czarów, obciążając jed-
nocześnie małżonkę dawnego 
hauptmanna. Trudno nie zauwa-

żyć, że do takich zeznań skłonił 
je zapewne będący od dwóch 
lat hauptmannem w Szczecinku 
Jakob von Kleist, który szczerze 
nienawidził swego poprzednika. 
Kiedy Melchior miał silną pozy-
cję na pomorskim dworze i peł-
nił funkcję łowczego nie przej-
mował się tym oskarżeniami, ale 
kiedy popadł w niełaskę i musiał 
wyjechać, oskarżenia wobec Eli-
sabeth nabrały rozmachu. 30 lip-
ca 1591 r. niejaka Barbara Klotz 
zeznała podczas tortur, że żona 
dawnego hauptmanna miała 
odpowiednio spreparowanym 
proszkiem zaczarować browar  
i piekarnię, które należały do Ja-
koba von Kleista. Ten ostatni rze-
czywiście poniósł znaczne straty 
finansowe z powodu nieudane-
go wypieku chleba i zepsutego 
piwa, dlatego natychmiast za-
rządził dodatkowe tortury. Teraz 
Klotz zeznała, że Elisabeth von 
Dobberschütz była złą czarow-
nicą, która spowodowała też 
nieudane polowanie księcia 
Johanna Friedricha, a ponad-
to czarami wpłynęła na decy-
zję tego władcy o mianowaniu 
jej męża książęcym łowczym. 
Szlachcianka miała też przygo-
towywać zatrute napoje, które 
serwowała Peterowi Kamecke  
i innym dworzanom. Oczywistym 
jest, że wszystkie te fantasmago-
rie podyktowano torturowanej, 
żeby obciążyć rodzinę von Dob-
berschützów. Wkrótce o czary 
oskarżono dwie inne kobiety. 
Obydwie spłonęły na stosie, ale 
wcześniej podczas tortur obcią-
żyły Elisabeth. Dodać należy, że 
żona Melchiora charakteryzo-
wała się małostkową dokład-
nością i wielką surowością, więc 
była znienawidzona przez swoją 
służbę. Ponadto jako wyjątkowo 
zabobonna osoba zachowywa-
ła się niekiedy bardzo dziwacz-
nie, co też było zauważane  
i nieprzychylnie komentowane. 
Na przykład chętnie podejmo-
wała rozmowy z kobietami, któ-
re w wyniku oskarżenia o czary 
przebywały przez pewien czas 
w więzieniu. Opowiadano, że 
chciała w ten sposób posiąść 
ich rzekomo nadzwyczajną wie-
dzę i umiejętności3.

Jakob von Kleist wysłał raport 
pełen zarzutów wobec żony 
łowczego do księcia Johanna 
Friedricha. Władca przeczytał 
dokument z wielkim zaintereso-
waniem. Na nieszczęście Elisa-
beth von Dobberschütz od pew-
nego czasu pomorscy władcy 
wierzyli, że niepłodność ich mał-
żonek, nieszczęśliwe wypadki 
i duża śmiertelność członków 
dynastii Gryfitów spowodowane 
były czarami. Johann Friedrich 
zarządził więc przesłuchania 
licznych świadków, wśród któ-
rych były dawne służące mał-
żeństwa von Dobberschützów. 
Podczas śledztwa zastosowano 
oczywiście tortury, przez co po-
mnożyła się liczba i wzrósł ciężar 
oskarżeń wobec Elisabeth i jej 
małżonka. O swojej dawnej pani 
niestworzone historie opowiadał 
nawet duchowny i nauczyciel 
dzieci von Dobberschützów, wy-
kazując się zresztą niewdzięczno-
ścią, gdyż dzięki wstawiennictwu 

Elisabeth otrzymał stanowisko 
proboszcza w Chwalimiu (niem. 
Wallachsee). Najpoważniejszym 
oskarżeniem było twierdzenie, 
że Elisabeth nakazała swemu 
słudze i chrześniakowi Hansowi 
Meurerowi zawieźć do Szcze-
cina zaczarowany napój, który 
miał pozbawić płodności księż-
ną Erdmuthę Brandenburską. 
Ten zarzut przyczynił się później 
nie tylko do śmierci Elisabeth, 
ale również całej rodziny Hansa 
Meurera. W Szczecinku oprócz 
niego samego spalono na stosie 
jego rodziców i rodzeństwo.                

Odtąd proces nabrał politycz-
nego charakteru. Książę nakazał 
przesłuchania nowych świad-
ków na całym Pomorzu (nawet 
na Rugii), w Polsce (w Debrznie, 
Wałczu, Drahimiu i Neblinie)  
i w Krośnie Odrzańskim w Bran-
denburgii. Nie zważano na kosz-
ty. Sporządzono akt oskarżenia 
liczący aż 99 artykułów. Potem 
wysłano list gończy za Elisabeth 
von Dobberschütz. Za zgodą 
margrabiego brandenburskiego 
i wielkiego komtura joannitów 
wysłano do Krosna Odrzańskie-
go hauptmanna Barckowa, któ-

ry aresztował nieszczęsną kobie-
tę i pod silną eskortą zawiózł do 
Szczecinka. Nie zważano nawet 
na to, że Elisabeth była przy na-
dziei. Pomimo jej stanu, zamknię-
to ją w dybach w szczecineckim 
więzieniu. Na nic zdały się prote-
sty Melchiora von Dobberschüt-
za oraz licznych przedstawicieli 
brandenburskiej i śląskiej szlach-
ty. Fanatyzm i zabobony świę-
ciły triumfy. W Szczecinku skon-
frontowano oskarżoną z kobietą  
o nazwisku Klotz i Hansem Meure-
rem. Elisabeth stanowczo odrzu-
ciła wszystkie zarzuty, przyznając 
jedynie, że jej niektóre obycza-
je były dziwaczne. Chrześniak  
i sługa Elisabeth – Hans Meurer – 
obciążył ją podczas tortur, lecz 
później wycofał wszystkie zarzu-
ty. Kiedy jednak zagrożono mu 
ponownie torturami, potwierdził 
wcześniejsze zeznania, że na 
polecenie Elisabeth zawoził do 
Szczecina napój mający pozba-
wić władczynię Pomorza płod-
ności.

Jesienią 1591 r. sąd ławniczy 
zdecydował o poddaniu Elisa-
beth von Dobberschütz tortu-
rom w Szczecinie. Przed rozpo-
częciem przesłuchania sąd pod 
przewodnictwem komendanta 

szczecińskiego zamku Lorenza 
von Podewilsa próbował skłonić 
kobietę do przyznania się, ale Eli-
sabeth zdecydowanie odrzuca-
ła oskarżenia. Nie przelękła się 
też gróźb kata, więc 10 grudnia 
1591 r. późnym wieczorem w Sali 
Rycerskiej szczecińskiego zamku 
rozpoczęto przesłuchanie i tortu-
ry. Zanim kat przystąpił do pra-
cy, Elisabeth jeszcze raz stanow-
czo odrzuciła zarzuty, jednak po 
brutalnych torturach częściowo 
przyznała się do winy. Próbo-
wała zasłaniać się niepamięcią  
i odrzucać najcięższe zarzuty. Jej 
odpowiedzi zostały jednak oce-
nione jako niepełne i niespójne. 
Początkowo nie przyznawała się 
do zastosowania czarów wobec 
pary książęcej, odrzucała też 
zarzuty kradzieży i cudzołóstwa. 
Jednak kiedy kat mocniej zaci-
snął śruby, nie tylko przyznała się 
do wszystkiego, ale wymieniła 
też wiele nazwisk osób, które rze-
komo z nią współdziałały. 

Po zakończeniu przesłucha-
nia i odprowadzeniu do celi Eli-
sabeth natychmiast odwołała 
przyznanie się do winy, twier-
dząc, że zeznawała pod wpły-

wem strasznego bólu. Sędziowie 
zarządzili więc jeszcze ostrzejsze 
przesłuchanie, a książę i jego 
małżonka sformułowali kilka-
naście dodatkowych zarzutów, 
które miały być również przed-
miotem ponownego przesłu-
chania.

Późnym wieczorem 14 grud-
nia ponownie sprowadzono nie-
szczęsną szlachciankę do Sali 
Rycerskiej. Sędziowie próbowali 
łagodnym tonem skłonić ją do 
ponownego przyznania się. Po-
tem zagrozili jej sprowadzeniem 
kata. Wskazywano, że do tej 
pory traktowano ją jak dziecko  
i że jeśli dalej będzie uparta, do-
świadczy prawdziwych tortur. 
Elisabeth nie zareagowała na te 
groźby, dumnie twierdząc, że jej 
przyznanie się wymuszone było 
bólem, więc jest nieprawdziwe. 
Powiedziała też, że wszystkie 
posądzone przez nią osoby są 
całkowicie niewinne. Wezwano 
kata, na którego widok zrezy-
gnowana kobieta powiedziała, 
że skoro musi umrzeć, to niech 
tak się stanie. Ponownie przy-
znała się do winy, prosząc, żeby 
oszczędzić jej tortur. Okazało się 
jednak, że jest za późno i po-
przednie przyznanie się do winy 

nie wystarcza już sędziom, którzy 
czuli się zobowiązani rozpatrzyć 
nowe oskarżenia pary książęcej

Johann Friedrich zażądał, 
żeby oskarżoną ponownie grun-
townie przepytano. Zarządzono 
więc kolejne tortury, które miały 
wyjątkowo brutalny przebieg. 
Oszalała z bólu kobieta myliła 
się, zaprzeczając sama sobie, 
co uznawano za celowe wpro-
wadzanie przesłuchujących  
w błąd. Poddawano więc ją do-
datkowym torturom.

17 grudnia ogłoszono wyrok. 
Hansa Meurera skazano na ścię-
cie mieczem, a Elisabeth mia-
ła być rozrywana obcęgami,  
a następnie pozbawiona życia 
na stosie. W wyniku zeznań tor-
turowanej szlachcianki wkrótce 
aresztowano sołtysa wsi Gwda, 
landreitera Andreasa Vossa  
i liczne inne osoby. Wiosną 1592 r.  
na Rynku Siennym w Szczecinie 
kat ściął głowę Elisabeth von 
Dobberschütz, a jej ciało spalo-
no na stosie przed jedną z bram 
miejskich.

Akta sądowe zawierały też 
zarzuty wobec Melchiora von 
Dobberschütza, jednak nie 
doszło do jego aresztowania.  
W 1600 r. ożenił się ponownie,  
a jego wybranką była Anna von 
Loebe.

Warto pamiętać, że proces 
wytoczony przeciwko Elisabeth 
von Dobberschütz kosztował 
życie 22 osoby, które zabito  
w Szczecinku w ciągu zaledwie 
6 lat. Szukając dowodów winy 
Elisabeth, poddawano tortu-
rom Bogu ducha winnych ludzi, 
którzy nie wytrzymując straszne-
go bólu, rzucali oskarżenia na 
kolejne osoby i tym sposobem 
wydłużali łańcuch ofiar zbrod-
niczego procederu. Oskarżenia  
o czary padały na osoby nieza-
leżnie od ich statusu społeczne-
go i zamożności4.

Winę za tę niesłychaną zbrod-
nię ponosiło wiele osób, ale 
na pierwszy plan wysuwają się 
szczecinecki hauptmann i ów-
czesny właściciel Samborska Ja-
kob von Kleist oraz para książę-
ca Johann Friedrich i Erdmutha 
Brandenburska.

PRZYPISY

1. M. v. Stojentin, Das Hexen - und Zauberwesen in Pom-
mern bis zum Jahre 1637, „Aus Pommerns Herzogsta-

gen“, Stettin 1902, s. 1–35.

2. APS, Die Drewes Klotzischen, Melchior Dobbersitzen 
und Konsortium 1591, sygn. 65/2/0/1.93/I.4545 oraz 
Fürstliche Haupt- und Amtsleute zu Neu-Stettin contra 
Melchior Dobbersitzens Eheweib inpo: beigemessener 

Zauberei. 1591-1592, sygn. 65/2/0/1.93/I.4544. 

3. M. v. Stojentin, Das Hexen- und Zauberwesen…, dz. cyt.

4. M. v. Stojentin, Das Hexen- und Zauberwesen…, dz. cyt.
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Leszczełowski
autor ponad 40 książek 
o tematyce historycznej

Grożenie przesłuchiwanej kobiecie zastosowaniem narzędzi tortur; 
dziewiętnastowieczna rycina

Książę Johann Friedrich i jego 
małżonka Erdmutha  

Brandenburska; wizerunek  
z drzewa genealogicznego  
Gryfitów wykonanego przez  
C. Krommena w 1598 roku
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Najbliższe wydarzenia w Złocienieckim Ośrodku Kultury

Czy praca i miłość muszą się 
wykluczać? A rozwód i miłość? 
A praca i rozwód? Takie pytania 
mogą niejednego przyprawić  
o zawrót głowy – a co dopiero, 
jeśli czyjaś głowa nie współpra-
cuje do końca z ciałem. Bo tak 
właśnie funkcjonuje główny bo-
hater spektaklu, cierpiący na 
ewidentny niedobór uwagi. Ale 
chyba jeszcze gorzej ma jego 
była żona, która właśnie usiłuje 

nadludzkimi siłami doprowadzić 
do wystawienia sztuki „Chińczy-
cy”, w której oprócz nich samych, 
gra także jej obecny narzeczony! 
A może najbardziej cierpią na 
tym „Chińczycy”, niegdyś sztuka 
na siedem osób – dziś – zdaje się 
– że na trzy, ale tego chyba już 
nikt tak do końca nie jest w stanie 
określić.

Zapraszamy na spektakl „Roz-
kłady Jazdy”, na którym wyda-
rzyć może się wszystko...!

Obsada:
Żanetta Gruszczyńska-Ogonowska
Wojciech Rogowski

Rzeźbiarz Czesław poszuku-
je modelki do nowego dzieła 
„Nowa Wenus”. Poznaje piękną 
Hankę, która wydaje się być ide-
alną modelką. Wkrótce oboje 
zakochują się w sobie, ale wy-
chodzi na jaw, że Hanka jest na-
rzeczoną przyjaciela Czesława – 
barona Stumberga.

Film Michała Waszyńskiego, 
twórcy legendarnego „Dybuka”. 
Ta polsko-austriacka koproduk-

cja – zrealizowana m.in. w War-
szawie, Budapeszcie i Wiedniu 
– zyskała międzynarodowe uzna-
nie, zdobywając Złoty Medal na 
festiwalu filmowym w Nicei. 

Do pokazu filmu niemego pt. 
„Kult ciała” muzykę na żywo za-
gra zespół „Czerwie” - polska 
formacja prezentująca alterna-
tywne dźwięki z pogranicza fol-
ku, etno, sceny absurdu, muzyki 
eksperymentalnej, współczesnej 

oraz muzyki teatralnej i filmowej. 
Stworzyli własny niepowtarzalny 
styl charakteryzujący się niekon-
wencjonalnym wykorzystaniem 
instrumentów i wartości muzycz-
nych, będący jednocześnie fuzją 
wielu gatunków. Zespół skompo-
nował muzykę do wielu filmów 
niemych i jest niewątpliwie jed-
nym z nielicznych grup posiada-
jących tak bogate doświadcze-
nie w tym zakresie (ponad 20 lat 
działalności).

Spektakl Bałtyckiego Teatru 
Dramatycznego

„Rozkłady jazdy”
20 października 2024 (niedziela)

godz. 18:00

Seans filmu z 1929 roku
„Kult Ciała”

z muzyką na żywo w wykonaniu formacji 
„Czerwie”

27 października 2024 (niedziela)
godz. 18:00

bilety:
45 zł

bilety:
normalny - 20 zł
ulgowy - 17 zł

Koncert charytatywny „Incydent i Przyjaciele dla Łomnicy”
11 października 2024 r. 

odbył się koncert 
charytatywny pt. „Incy-
dent i przyjaciele dla Łom-
nicy”, w tym 3 występy, 
podczas których zaśpie-
wali: Dominik SOVA Gu-
dowski, Grzegorz Gabryś 
oraz Zespół Incydent- ini-
cjator akcji.

W przerwie między kon-
certami prowadzone były 
licytacje zorganizowane 
przez Fundację Magia 
Serca, które poprowa-
dziła Burmistrz Złocieńca 

Małgorzata Głodek wspólnie  
z konferansjerem wydarzenia Paw-
łem Szymańskim. Całkowita kwota 
zebrana podczas licytacji oraz zbiór-
ki do puszek ze sprzedaży ciast, gro-

chówki wojskowej oraz rękodzieła 
wyniosła 12 400 zł. Jednocześnie in-
formujemy, że nadal trwają licytacje 
online, prowadzone przez Fundację 
Magia Serca, z których całkowity do-
chód zostanie przeznaczony dla po-
wodzian z Łomnicy.  

W trakcie spotkania odbyła się wi-
deorozmowa z sołtysem Łomnicy. 
Uczestnicy obejrzeli także film po-
kazujący skutki powodzi w tej miej-
scowości. Podczas koncertu nie za-
brakło także stoiska Fundacji Magia 

Serca z przepysznym ciastem, 2 Bry-
gady Zmechanizowanej z pyszną 
wojskową grochówką oraz pokazem 
sprzętu wojskowego, Zakładu Karne-
go z rękodziełem wykonanym przez 
osadzonych, Grupy Poszukiwaw-
czo Nurkowej WOPR WZ z pokazem 
pierwszej pomocy oraz Bractwa Miło-
śników Motocykli Pancerny ze swoimi 
motocyklami.

Organizatorami wydarzenia byli: 
Zespół Incydent, Fundacja Magia 
Serca, Złocieniecki Ośrodek Kultury, 

2 Brygada Zmechanizowana, Urząd 
Miejski w Złocieńcu oraz Stowarzysze-
nie Green World.

Na koniec Zespół Incydent przy-
gotował specjalną niespodziankę,  
a było to wspólne odśpiewanie z by-
łymi członkami zespołu oraz uczestni-
kami koncertu utworu „Moja i Twoja 
Nadzieja”.

Dziękujemy wszystkim, którzy wzię-
li udział w licytacjach oraz w jaki-
kolwiek inny sposób dołożyli swoją 
cegiełkę na pomoc dla powodzian 
z Łomnicy. Dziękujemy Pawłowi Szy-
mańskiemu za profesjonalną jak za-
wsze konferansjerkę podczas impre-
zy oraz wszystkim, którzy włączyli się  
w organizację tego wydarzenia.

[UM]
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Jesienne animacje w świetlicach
Wrzesień to czas jesien-

nych spotkań i udziału 
w gminnym święcie plonów.

W Bolegorzynie poszukiwa-
liśmy kolorów jesieni. Wyru-
szaliśmy na spacery, a z ze-
branych zbiorów tworzyliśmy 
kreatywne kosze. Zorganizo-
waliśmy warsztaty kulinarne. 
Uczestniczyliśmy także w do-
żynkach gminnych w Dar-
skowie, gdzie prowadziłyśmy 
kolorowe animacje dla naj-
młodszych uczestników im-
prezy. Nie zabrakło również 
zabaw sportowych, spotkań 
między wioskowych oraz eks-
perymentów.

W Chlebowie odbywały się 
różne zabawy ruchowe gry 
zespołowe. Dzieci uczestni-
czyły w zajęciach plastycz-
nych, muzycznych i kulinar-
nych. Eksperymentowały  
z piaskiem kinetycznym i cia-
stoliną. Mieszkańcy sołectwa 
wraz ze świetliczanką przygo-
towywali się do dożynek.

W Bobrowie dzieci aktyw-
nie spędzały czas na świe-
żym powietrzu. Zbierały dary 
jesieni, które wykorzystały do 

różnych prac plastycznych 
i stroików. Na zakończenie 
lata zorganizowaliśmy festyn 
rodzinny. To również czas 
warsztatów lepienia piero-
gów i przygotowań do doży-
nek.

W Cieszynie odbywały się 
zabawy na placu zabaw, 
gry w tenisa stołowego oraz 
warsztaty z darów jesieni. Po-
wstały kompozycje jesienne  
i stroiki. Koło Gospodyń Wiej-
skich wraz ze świetliczanką 
również przygotowywało 
się do udziału w dożynkach 
gminnych.

W Warniłęgu dzieci ko-
rzystały z pięknej pogody 
bawiąc się w rożne gry. 
Uczestniczyły w warsztatach 
plastycznych i manualnych, 
na których tworzyły jesienne 
krajobrazy i postacie z gliny. 
Powstały także błyszczyki do 
ust z galaretek.

W Rzęśnicy odbywały się 
warsztaty kulinarne, zajęcia 
plastyczne, zabawy na świe-
żym powietrzu i przygotowa-
nia do dożynek.

W Starym Worowie dzieci 
uczestniczyły w warsztatach 
z makramy gdzie powsta-
ły liście, lampiony, brelocz-
ki, łapacze snów. W wolnej 
chwili piekliśmy naleśniki, ro-
biliśmy pizzę i frytki. Najmłod-
si uczestnicy układali klocki,  
a starsi wykonywali wazony  
z łupin pistacji i suchych kwia-
tów. Lepiliśmy także domki  
z gliny.

W Nowym Worowie dzie-
ci aktywnie spędzały czas 
wykorzystując piękną po-
godę zbierając dary jesieni,  
z których powstały kolorowe 
prace. Korzystaliśmy również  
z zajęć sportowych w świetli-
cy.

W Lubieszewie korzystając 
z pogody cały wrzesień spę-
dziliśmy na spacerach i zaba-
wach podwórkowych. Na-
tomiast w świetlicy graliśmy 
w tenis stołowy, rysowaliśmy 
jesienne obrazki i tworzyliśmy 
kolorowe dekoracje.

[Anita Teodorczuk]
[zdjęcia: profile       złocienieckich 

świetlic]

W lipcu Złocieniecki 
Ośrodek Kultury reali-

zował projekt Bardzo Młodej 
Kultury, który jest programem 
dotacyjnym Narodowego 
Centrum Kultury. Głównym 
celem programu Bardzo 
Młoda Kultura 2023-2025 
jest rozwój podmiotowe-
go uczestnictwa młodzieży  
w kulturze.

W tym roku dzięki partner-
stwie z Wioletą Szczecińską 
- Vanessa Animator Czasu 
Wolnego oraz nieformalnej 
grupie młodzieży Wolonta-
riusze Dobrej Zabawy pod 
przewodnictwem Oliwii Sta-
siak, przeprowadzone zosta-
ły cztery spotkania na złocie-
nieckich osiedlach.

Od 1 lipca co poniedzia-
łek spotykaliśmy się kolejno 
na osiedlu Budowo, osiedlu 

Czaplineckim, osiedlu Gro-
nowskim i osiedlu Pomorskim. 
Młodzież zadbała o cieka-
we zabawy i animacje dla 
najmłodszych, była również 
dmuchana zjeźdżalnia, ma-
lowanie twarzy i wspólna 
nauka hymnu Święta Drawy. 
Idąc za hasłem przewodnim 
tegorocznego Święta Drawy 
„Magia wody”, wskazywali-
śmy na zdrowotny aspekt jej 
spożywania, ale również za-
uważaliśmy, jak ważne jest 
jej oszczędzanie. Każde spo-
tkanie trwało dwie godziny  
i zgromadziło mnóstwo lokal-
nej społeczności, zwłaszcza 
jej najmłodszych mieszkań-
ców.

Warto dodać, że za wy-
gląd całościowy wydarzenia 
odpowiadała młodzież, któ-

ra świetnie poradziła sobie  
z rozdzieleniem zadań, pla-
nowaniem, organizacją,  
a także współpracą między 
sobą i partnerami projektu. 
Promocja wydarzeń również 
należała do nich, za co nale-
żą się im wielkie brawa.

[K. Borowczak]
[zdjęcia: M. Szłapak]

Bardzo Młoda Kultura - 
podsumowanie działań 

Pobiegli w piżamach

W dniu 22 września 2024 
r. na złocienieckim 

rynku odbyła się pierwsza 
edycja „Biegu w Piżamach”. 
Pomysłodawcą i koordy-
natorem tego wydarzenia 
była Paulina Dybowska przy 
współpracy z Urzędem Miej-
skim w Złocieńcu.

Wydarzenie rozpoczęła 
Burmistrz Złocieńca Małgo-
rzata Głodek, która przybli-
żyła uczestnikom cel zbiórki, 
a także wystartowała jako 
uczestnik biegu wspólnie  
z Przewodniczącą Rady Miej-
skiej w Złocieńcu Anetą Kusz-
mar. W biegu na dystansie 
1000 m wzięli udział miesz-
kańcy od najmłodszych po 
starszych. Nie zabrakło oczy-
wiście zawodników ubra-
nych w piżamy. Podczas 
biegu harcerze z 27 Wielopo-
ziomowej Drużyny Harcerskiej 

„Pestki” zbierali pieniądze na 
budowę bajkowego Cen-
trum Rehabilitacji i Fizjoterapii 
dla Onkodzieci – MOGWART. 
Zebrana kwota to 1150,00 zł. 
Zbiórka odbyła się pod pa-
tronatem fundacji „Gdy liczy 
się czas”. O dobrą atmosfe-
rę muzyczną zadbał DJ Bass 
Vibe. Dziękujemy wszystkim 
za udział i piękny gest pomo-
cy. Do zobaczenia w przy-
szłym roku.

[UM]



MIASTO ZŁOCIENIEC ORAZ BOBROWO, CIESZYNO,  
DARSKOWO, KOSOBUDY, LUBIESZEWO, RZĘŚNICA, 

STAWNO, STARE WOROWO, WARNIŁĘG

S Z K Ł O
10.10.2024 14.11.2024 12.12.2024

P A P I E R
24.10.2024 28.11.2024 27.12.2024

M E TA L E  I  T W O R Z Y WA  S Z T U C Z N E
17.10.2024 31.10.2024 07.11.2024
21.11.2024 05.12.2024 19.12.2024

B I O D E G R A D O W A L N E
15.10.2024 29.10.2024 12.11.2024
26.11.2024 10.12.2024 24.12.2024

ODPADY WIELKOGABARYTOWE, OPONY ORAZ ZUŻYTY 
SPRZĘT ELEKTRYCZNY I ELEKTRONICZNY

13.09.2024 22.11.2024

CHLEBOWO, CIEMINKO, GRONOWO,  
NOWE WOROWO, PŁOCIE, SIECINO,  

SMOŁDZĘCINO, SZCZYCIENKO, ŚMIDZIĘCINO

S Z K Ł O
09.10.2024 06.11.2024 04.12.2024

P A P I E R
09.10.2024 06.11.2024 04.12.2024

M E TA L E  I  T W O R Z Y WA  S Z T U C Z N E
09.10.2024 23.10.2024 06.11.2024
20.11.2024 04.12.2024 18.12.2024

B I O D E G R A D O W A L N E
09.10.2024 23.10.2024 06.11.2024
20.11.2024 04.12.2024 18.12.2024

ODPADY WIELKOGABARYTOWE, OPONY ORAZ ZUŻYTY 
SPRZĘT ELEKTRYCZNY I ELEKTRONICZNY

18.09.2024 13.11.2024

Harmonogram selektywnej zbiórki odpadów

W dniu wywozu prosimy o wystawianie pojemników i worków przed posesję w widocznym 
miejscu do godziny 6:00.


